
Zápis č. 2 ze dne 2. února 2024 ze společného jednání 
PROGRAMOVÉ RADY PRIGO A STRATEGICKÉ RADY PRIGO

V pátek dne 2. února 2024 proběhlo společné zasedání Programové rady PRIGO a Strategické rady PRIGO. 
Zasedání se konalo na Zámku Hnojník. 

Předseda Strategické rady PRIGO - prof. Kotlán shrnul uplynulý rok 2023 ve skupině PRIGO. Mezi hlavní úspěchy řadí to, že vysoká 
škola byla transformována na univerzitu, a že úspěšně pokračuje rekonstrukce kampusu PRIGO v areálu Zámku Hnojník. Především 
však vyzdvihl skutečnost, že o školy PRIGO je ze strany studentů stále větší zájem. V tuto chvíli PRIGO působí v Moravskoslezském 
kraji a Olomouckém kraji a počet studentů atakuje hranici 4000. Daří se také lépe realizovat některé principy PriorityGO, zejména 
integraci mezi školami.

Místopředsedkyně Strategické rady PRIGO a rektorka univerzity - doc. Machová uvedla některé nové skutečnosti týkající se vysoké 
školy ze skupiny PRIGO. Jejím cílem je především vědecká a výzkumná činnost, což se projevilo také ve změně názvu školy. Evropská 
výzkumná univerzita (European Research University, zkráceně ERUNI) je vysokou školou, která je postavena na individuální výuce, na 
výzkumu a propojení výzkumné a výukové činnosti a na internacionalizaci. V současné době zde studuje vysoké procento studentů ze 
zahraničí. Paní rektorka na závěr shrnula, jaké formy studia aktuálně ERUNI nabízí a nastínila myšlenky akreditace nových studijních 
programů.

Prof. Kotlán doplnil, že PRIGO mělo strategický plán zajišťovat všechny stupně vzdělání, a to se získáním univerzitního statutu 
a současné akreditace doktorského studia podařilo. ERUNI je nyní jediná soukromá univerzita mimo Prahu, což považuje za velký 
úspěch. Dále informoval o nově vzniklé Fakultě doktorských studií ERUNI, která bude sídlit na Zámku Hnojník.

První místopředseda Strategické rady PRIGO - Dr. Petr shrnul průběh rekonstrukčních prací v kampusu na hnojnickém zámku. Zdůraznil, 
že na opravách se podíleli řemeslníci především z Moravskoslezského kraje, což byl náš záměr. Představil strategické plány se 
Zámkem Hnojník. Kromě vzdělávací a výzkumné činnosti se jedná především o otevření zámecké kavárny, částečné zpřístupnění 
zámecké zahrady veřejnosti, pořádání vánočních trhů apod. Z dostupných pramenů plyne, že v roce 1930 na zámku přespal první 
prezident Československé republiky Tomáš Garrigue Masaryk. V budoucnu plánujeme propojit minulost se současností a pozvat na 
zámek opět pana prezidenta. 

Dr. Petr rovněž vyzdvihl skutečnost, že skupina PRIGO má první absolventy IB DP, kteří již studují na univerzitách v zahraničí. 
International Baccalaureate Diploma Programme (IB DP) je dvouletý středoškolský studijní program vyučovaný výhradně v anglickém 
jazyce, který je zakončený prestižní mezinárodní maturitou. Studenty IB DP fi nančně podporujeme i po skončení studia prostřednictvím 
tzv. paktu o ambasadorství. 

Na závěr byly diskutovány dotazy a podněty ze strany členů Programové rady PRIGO. Po zasedání proběhla komentovaná prohlídka 
zámku. Po ukončení zasedání se někteří členové přesunuli do Hotelu Imperial Ostrava, kde proběhl reprezentační ples PRIGO. 

Příští zasedání se bude konat v pátek dne 24. ledna 2025.
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